

Title (en)

Liquid accumulator emptying device for water running household appliances.

Title (de)

Vorrichtung zum Entleeren eines Flüssigkeitsauffangbehälters von wasserführenden Haushaltsgeräten.

Title (fr)

Dispositif de vidange d'accumulateur de liquide pour appareils ménagers à circulation d'eau.

Publication

EP 0338484 A2 19891025 (DE)

Application

EP 89106861 A 19890417

Priority

DE 8805234 U 19880420

Abstract (en)

A device for emptying a liquid accumulator (2) of water-carrying domestic appliances comprises a centrifugal pump (3) with a pump housing (4) enclosing an overmounted pump wheel (6), which housing has an axial intake pipe (7) and a radial pressure pipe (9), of which, as necessary, the intake pipe (7) is connected to the liquid accumulator (2) and the pressure pipe (9) serves to drain the liquid delivered by the centrifugal pump (3), in each case by means of a hose section (8 or 10) fitted to them. In order, by very simple means, to effectively prevent the occurrence on such a device of unwanted gurgling noises from the centrifugal pump (3) and attendant motor noises, it is proposed that a return conduit (11) of smaller cross-section from the area of the pressure pipe (9) or from a hose section (10) fitted to this and serving for drainage of the delivered liquid, and/or from the annular pressure area of the pump wheel (6), should empty into the area of the intake pipe (7) or into a hose section (8) fitted to it and connectable to the liquid accumulator (2). <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Vorrichtung zum Entleeren eines Flüssigkeitsauffangbehälters (2) von wasserführenden Haushaltsgeräten besteht aus einer Zentrifugalpumpe (3) mit einem fliegend gelagerten Pumpenrad (6) umschließenden Pumpengehäuse (4), das über einen axialen Ansaugstutzen (7) sowie einen radialen Druckstutzen (9) verfügt, von denen gegebenenfalls jeweils mittels eines ihnen aufgesetzten Schlauchstückes (8 bzw. 10) der Ansaugstutzen (7) mit dem Flüssigkeitsauffangbehälter (2) verbunden ist, und der Druckstutzen (9) zum Abführen der von der Zentrifugalpumpe (3) geförderten Flüssigkeit dient. Um bei einer solchen Vorrichtung das Auftreten von nachteiligen Schnorchelgeräuschen der Zentrifugalpumpe (3) und damit in Zusammenhang stehender Motorgeräusche sowohl wirksam als auch mit einfachsten Mitteln zu beseitigen, soll aus dem Bereich des Druckstutzens (9) oder von einem ihm aufgesetzten, zum Abführen der geförderten Flüssigkeit dienenden Schlauchstück (10) bzw. aus dem ringförmigen Druckbereich des Pumpenrades (6) ein in den Bereich des Ansaugstutzens (7) oder in ein diesem aufgesetztes, mit dem Flüssigkeitsauffangbehälter (2) verbindbares Schlauchstück (8) ein Rückflußkanal (11) geringeren Querschnitts einmünden.

IPC 1-7

F04D 15/00; F04D 29/66

IPC 8 full level

A47L 15/42 (2006.01); **F04D 15/00** (2006.01); **F04D 29/66** (2006.01)

CPC (source: EP US)

F04D 29/669 (2013.01 - EP US)

Cited by

DE4128689A1; EP1887126A1; DE4034927A1

Designated contracting state (EPC)

DE FR IT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0338484 A2 19891025; EP 0338484 A3 19900404; EP 0338484 B1 19921216; DE 58902991 D1 19930128; DE 8904866 U1 19890727; US 4964783 A 19901023

DOCDB simple family (application)

EP 89106861 A 19890417; DE 58902991 T 19890417; DE 8904866 U 19890418; US 26611788 A 19881102